
Referat DH Dragør afdeling.
17. oktober 2017
Tilstede: Jeanet, Edith, Birgit, Tony, Britt, Palle, Gerd
Afbud: Per (Svend og Birthe har hverken tilmeldt sig eller meldt 
afbud. Jeanet tager kontakt til den begge)
1. Valg af dirigent. Jeanet blev valgt
2. Valg af referent. Gerd blev valgt. Fremover skal Gerd ikke 
vælges, da hun blev valgt som referent på Årsmødet
3. Godkendelse af dagsorden. Godkendt
4. Formel godkendelse af referat af 29 august 2017. Referatet er 
ikke lagt ind på hjemmesiden. Per er blevet kontaktet. Dette er 
vigtigt, da banken – og andre - til en hver tid skal have adgang til 
referaterne
5. Ang. høringssvar til svømmehal. Afdelingen har skrevet sit svar til
kommunen. På Rådsmødet blev det oplyst, at der ikke kan rykkes 
et komma. Morten Dreyer deltog i øvrigt kun i punktet som 
svømmehallen og forlod derefter mødet. Henrik Ågaard og 
Flemming Bøchmann Andreasen vil indkalde DH Dragør ift. indkøb 
af løsøre; rekvisitter, bænke osv. til budget 2019. Her er der afsat 
ca. 32.600 kr. Palle nævnte, at de bevilligede 100.000 kr. evt. også 
kan komme i spil. 
6. Ang. høringssvar til kvalitetsstandard. Palle har skrevet et svar 
vedr. transport til genoptræning. Høringen løber til den 8. okt. Britt 
nævnte, at hun ikke har set Palles svar. Mailen var krypteret. 
7. Handicaptoilet på havnen og Hollænderhallen. Café Havslapning 
og Røgeriet bruger handicaptoilettet og de har nøgle. Toilettet bliver
altså benyttet af gæster hos de to steder. Dette har været årsagen 
til, at der kunne gives udskænkningsbevilling til de to madsteder. 
Morten Dreyer har svaret at de samme regler gælder på Bakken og 
Tivoli. Palle har deltaget i Alternativets vælgermøde. Her stillede 
han spørgsmål vedr. de to handicaptoiletter. Alternativets 
løsningsforslag var at alle handicappede i Dragør kan få et kort 
udleveret til handicaptoiletterne.
8. Kort info fra Handicaprådet
Der var information om kvalitetsstandarder for bleer. Derudover var 
der status på toilettet på havnen. Vedr. toilet i Hollænderhallen vil 



der blive indhentet tilbud på automatisk døråbner – forhåbentlig 
uden en kodelås.
Wiedergårdens elevator hører ind under Strandparken og ikke 
Wiedergården. Det er derfor Strandparken, der skal kontaktes.
Brostenene ved biblioteket ved Vestgrønningen vil koste 20.000 kr. 
at få rettet op. 
Bibliotekerne har fået tilbud på teleslynge – en fast og en mobil.
Henrik Ågaard vil se på det blå cykelfelt med huller. Der er blevet 
lavet et hul i hver felt, men der er stadig huller.
Lokalafdelingen havde en pjece med fra Ældrerådet. En lignende 
pjece skulle gerne udarbejdes for DH Lokal, så der ikke gøres 
forskel. Punktet tages op igen på næste møde, hvor der vil blive 
informeret mere om muligheden, prisen og hvem der skal stå for 
pjecen. 
Der er ikke nyt om p-pladserne på Vierdiget.
Fodgængerovergangen ved Wiedergården blev nævnt igen
Vibrationsfyrerne ved Hartkornsvej virker ikke. Der er sket noget 
ifm. noget reparationsarbejde.
Rådet spurgte ind til fejlindbetalingen ved § 18 på 27.000 kr. Der 
forventes forklaring på næste mødet.
Svend Mathiesen vil tage emnet tilgængelighed til stranden op.
Busturerne skal være et tilbud til handicappede også.
Det blev meddelt at svømmehalsudvalget får en ny repr – Jeanet.
Protest over beslutningen om at fjerne støtten (ca. 125.000 kr.) til at
få hjælp til at tage støttestrømper på, men beslutningen kan ikke 
ændres. Fremover skal man tage dem på ved hjælp af en skinne.
A. Punkter til næste møde 2. november:
Der kan gives 2,2 mil. kr. til gyldent håndtryk og 3 mil. kr. til en 
vandkanal, der kun måske bliver til noget, men ikke penge til 
hjemmehjælp.
§ 18 midler skal tages op igen.
Handicaptoiletterne skal tages op igen.
Indkøb af rekvisitter skal tages op igen. Man kan jo godt allerede nu
afsætte penge på budgettet i 2019. Hvilke handicap foranstaltninger
(eksempelvis lift) er der allerede sat midler af til? Hvilken entre-pris 
forventes?



B. Handicappris. Annoncen er i Dragør Nyt i dag. Gerd foreslog at 
der ikke indstilles nogen kandidater, da prisen ”kun” er en statuette 
hvorimod der følger kontanter med ved nogle af kommunens andre 
priser. Jeanet nævnte at man måske kunne etablere et samarbejde 
med Sydbank for at gøre prisen mere attraktiv. De sidste år har der 
ikke været nogen indstillinger.  Lydavisen kan komme på tale på et 
tidspunkt.
C. Jeanet vil gerne se en oversigt over hvad de 100.000 kr. er 
blevet brugt til i 2017
D. Jeanet har afleveret en liste over de repræsentanter, der skal 
sidde i Handicaprådet fra 2018
9. Kommende aktiviteter
A. Fællesmøde med Tårnby. Per og Gerd deltager ikke. Palle, 
Birgit, Tony, Edith, Britt og Jeanet deltager. Palle kører Edith hjem 
og Jeanet henter Britt.
B. Møde med lokale politikere. Jeanet har taget kontakt til flere 
lokalpolitikere. 3 partier har vist interesse for et kaffemøde. 
Mødedato er endnu ikke fastlagt. Det kommer til at foregå på 
Wiedergården. 
10. Pårørende / Patient råd. Der har været afholdt møde d. 7. sep. 
ang. Sundhedsplatformen på Frederiksberg hospital. Desværre 
virker Sundhedsplatformen ikke efter hensigten. Arbejdsgruppen 
skal se på om systemet overhovedet hænger sammen. D 30. okt. er
der møde i netværket om de besparelser som regeringen har 
varslet kommer. Der har også været møde i udvalget om bedre 
hygiejne. Palle spurgte ind til om der på møderne også blev 
diskuteret emner med særlig interesse for handicappede. Jeanet 
svarede at der er sikret tilgængelighed ift. elevatorer på alle 
hospitaler/sygehuse.
11. Økonomi. Kassebeholdningen er d.d. på 14.068,80 kr. Siden 
sidste møde er der blevet brugt 1.352, 58 kr.
Sydbank har sagt at man som forening kan oprette en gratis konto 
og det vil ikke koste gebyr at bruge netbank. Men der skal betales 
0,5 pct. af indestående for at have lov til at have en konto. Jeanet er
gået i gang med at lave det forberedende papirarbejde. 



12. Næste møde, er torsdag 7. december kl. 16 (juleforberedelser). 
Dagsordenen bliver meget kort. Det kommer til at foregå i M2. Der 
blev enighed om lammeculotte, flødekartofler, grøn salat og ris a la 
mande til dessert samt kaffe. Maden bliver bestilt hos Joakim eller 
slagteren i gå-gaden. Jeanet skriver rundt til alle, hvis man hver 
især skal huske tallerken og bestik. Jeanet taler med Joakim. Palle 
kan tage maden med på vejen. Der bestilles til 10 pers. Palle sørger
for rød og rosé-vin i flasker med skruelåg. Og der bliver købt cola 
og danskvand. 
13. Evt.
A. Hjemmeside. Den vedhæftede fil 24/1 2017 kan ikke åbnes. Der 
kommer en fejlmeddelelse. Datoer for kommende møder fremgår 
ikke af siden. Generelt skal siden ajourføres med de rigtige 
kontaktinformationer. Jeanet tager en snak med Per angående 
hjemmesiden. 
Dette punkt skal være et fast punkt på dagsorden ved fremtidige 
møder. 
B. Nu 34 organisationer i DH
C. Der er valgmøde d. 24.10 kl. 15 på Wiedergården. Her kan 
emnet om transport tages op med sundhedsudvalget
D. Palle så forestillingen ”glemmer du”. De har fået 16.000 kr. i 
støtte. Borgmesteren er projektor for foreningen. Dette emne vil 
også blive taget op på næste Handicaprådsmøde. I socialudvalget 
er der blevet stemt for at støtten skulle gives inden forslaget gik 
videre til økonomiudvalget-
E. Palle har fået nogle kort fra foreningen danske døvblinde og vil 
dele disse kort ud til det næste handicaprådsmøde.
F. Palle deltog i en handicapfestival i Lyngby arrangeret af det 
lokale Handicapråd og DH afdelingen. Plakaten blev sendt rundt til 
inspiration.
G. Svend Mathiesen overvejer at etablere en kulturnat i Dragør.
H. Venstre vil gerne have by-cykler i Dragør så man kan cykle til 
metro’en. Det vil koste over 100.000 kr. at etablere.
I. Jeanet deltager i formandsmøde d. 2. dec hvor punktet om 
bekostning af afmærkning af elevatorer måske kan blive afklaret



Møder i 2018:

Årsmøde 6. februar 

17. april 

12. juni 

21. august 

16. oktober

4. december  

Alle møder starter kl. 16, hvis ikke andet aftales. 


